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سینمــا

مهدی قاسمی،  آهنگساز:
فعلا واژه ای به نام »کنسرت« نداریم

مــدیــرهـنــری یــکی از 
مجموعه های شرکت کننده در 
سی وششمین جشنواره موسیقی 
فجر معتقد است آنچه از اجرای 
مخاطبان  پیش روی  گروه ها 
قرار می گیرد، نمی تواند عنوان 
کنسرت به خود داشته باشد. 
مهدی قاسمی آهنگساز، رهبر 
ارکستر و مدیرهنری گروه کُر شهرتهران که در چارچوب برگزاری 
سی وششمین جشنواره موسیقی فجر اجرایی را پیش روی مخاطبان 
قرار می دهند، گفت: اساسا برای اجرای زنده یک گروه کُر نیازمند 
این هستیم که همه اعضای گروه دورهم جمع شوند و با یک تمرین 
مناسب خود را برای برپایی کنسرت آماده کنند. اما مدت های 
زیادی است به دلیل شیوع کرونا و حفظ سلامتی اعضای گروه کر 
شهرتهران که برایم از هر چیزی مهمتر است. فعلا نتوانستیم آنطور 
که باید و شاید تمرین منسجمی را داشته باشیم. بنابراین آنچه قرار 
است که در جشنواره موسیقی فجر امسال از طرف گروه ما پیش روی 
مخاطبان مجازی قرار گیرد، اجرای چند قطعه از کارهای قبلی گروه 
است که هرکدام از اعضا به صورت مجزا آن را اجرا کرده و پس از 
میکس و تدوین به شنوندگان و تماشاگران ارائه می شود. وی افزود: 
در این کنسرتی که برای مخاطبان مجازی جشنواره تدارک دیده 
شده، طبیعی است بنا به دلایلی که گفتم  همنوازی اتفاق نمی افتد، 
چون در این شرایط کرونایی کنارهم جمع شدن آن هم در یک 
گروه کُر کار بسیار خطرناکی است. از این جهت ما شیوه متفاوتی را 
طراحی کردیم که بتوانیم هم اجرای قابل قبولی را به شنوندگان و 
تماشاگران ارائه دهیم و هم فضایی را ایجاد کنیم که به هر حال بتواند 
دربرگیرنده حس و حالی موسیقایی در شرایط ویژه این ماه های 
همه ما باشد. این آهنگساز درباره نحوه برگزاری سی وششمین 
جشنواره موسیقی فجر در قالب اینترنتی توضیح داد: به هر حال 
من با این شیوه برگزاری جشنواره موافق نیستم چرا که طبیعتا این 
نحوه اجرای گروه ها و هنرمندان نمی تواند عنوان کنسرت به خود 
داشته باشد. اما اینجا یک پرسش هم مطرح می شود. اینکه اگر 
نخواهیم این شیوه را بپذیریم چه می توانیم بکنیم؟ آیا باید دورهم 
جمع شویم و این ریسک خطرناک را بپذیریم که به جهت برگزاری 
کنسرت موسیقی به هر قیمتی جان خودمان و تماشاگران را به خطر 
بیندازیم که بگوییم اجرای زنده داریم؟ به طور حتم پاسخ من منفی 
است و اصلا دوست ندارم به جهت اجرای زنده یک اثر موسیقایی 
با جان و سلامتی همکارانم بازی کنم. پس می توان نتیجه گرفت 
که این نحوه شرکت در جشنواره قطعا حال و هوا و چارچوب های 
برگزاری یک کنسرت را ندارد و می توان گفت کلیپ هایی است که 
با نام جشنواره موسیقی فجر پیش روی مخاطبان قرار گرفته اند. 
قاسمی تصریح کرد: ما در این شرایط کرونایی فعلا واژه ای به نام 
کنسرت نداریم. ما فقط به واسطه برگزاری جشنواره موسیقی فجر 
تلاشمان خود را انجام داده ایم که بتوانیم یک کار موسیقایی انجام 
دهیم. زیرا اگر شرایط بخواهد به همین منوال ادامه پیدا کند چیزی 

به نام موسیقی و گروه کُر باقی نمی ماند. 

 امیدواری برای روشن 
نگه داشتن چراغ سینما

کارگردان فیلم »اینجا هم باران می بارد« با انتقاد از نحوه 
پخش تیزرهای تلویزیونی گفت: انتظار برگشت سرمایه 
را در اکران نداریم اما به روشن نگه داشتن چراغ سینما 
امیدواریم. نادر طریقت که سال ۹۷ فیلم »اینجا هم باران 
می بارد« را ساخته و از چند روز قبل آن را روانه اکران عمومی 
کرده است، درباره تصمیم به اکران در مقطع فعلی بیان کرد: 
درست است که شرایط برای اکران فیلم ها در سینما خوب 
نیست ولی با این حال ما نمی توانستیم اجازه دهیم سالن های 
سینما همچنان خاموش بمانند. ما قطعا از اکران در این زمان 
ضرر می کنیم و کاملا آگاه هستم که سرمایه خرج شده هم 
برنمی گردد، اما احساس کردم در این شرایط باید پیشقراول 
باشیم، حرکت رو به جلو داشته باشیم و تا جایی که می توانیم 
کمک کنیم چون شاید رفتن به سینما و بازبودن سینماها 
تفریحی برای مردم ایجاد کند. او افزود: در شرایط فعلی مردم 
با وجود مشکلات زیاد لذت و تفریحی در زندگی ندارند و 
اگرچه فیلم من هم شاد نیست اما شاید همین اکران ها کمک 
کند که چراغ سینما روشن باشد. وی ادامه  داد: علاوه بر تمام 
اینها از طرف دیگر این مساله هم وجود داشت که بیشتر از 
یکسال و نیم است فیلم من ساخته شده و اگر بخواهد بازهم 
در نوبت اکران قرار بگیرد، معلوم نیست چه زمانی فرصت 
فراهم شود چون با این وضع بعید است تا یکی دو سال دیگر 
کرونا تمام شود، بنابراین به این نتیجه رسیدم که بهتر است 
فیلم را الان اکران کنیم و امیدواریم و منتظر که ببینم چه 

می شود.
 تبلیغی برای فیلم نداریم

طریقت افزود: بعد از جشنواره امیدواری هایی برای رونق 
سینماها به وجود آمد و ما هم بر همین اساس از هفته پیش 
اکران را شروع کردیم البته بعضی سینماها آماده نبودند و 
کم کم تعداد سالن های ما رو به افزایش است. این کارگردان  
با اشاره به تبلیغات تلویزیونی و شهری که می تواند مردم را 
به بازبودن سینماها و معرفی فیلم ها آگاه کند، گفت: برای 
پخش تیزر فیلم در تلویزیون گفتند یک کردیت ۵ میلیاردی 
به ما می دهند که نمی دانم یعنی چه، چون تیزر ما را در دو 
روز پشت هم پخش کردند که خود من به عنوان کارگردان 
ندیدم و اصلا نمی دانم در چه ساعت هایی بود اما از آنجا که 
گویا کسی هم ندیده به نظر نمی آید در ساعت های پرمخاطب 
بوده باشد. وی گفت: نکته جالب تر اینجاست که متوجه شدم 
کل زمان پخش تیزر ۳۰ ثانیه ای ما همان دو روز بوده و دیگر 
تمام شده، این در حالی است که ما در این شرایط پولی برای 
پخش تیزر تلویزیونی نداریم. از سوی دیگر شهرداری هم 
حمایتی نکرده و حتی یک پوستر از این فیلم در خیابان نصب 
نیست، به همین دلیل امید ما فقط به همان دنیای مجازی 
است که خیلی ها هم از آن بد می گویند و فعلا همین فضا 
در کنار مطبوعات به ما کمک می کند چون تبلیغی برای 
فیلم نداریم. طریقت درباره داستان فیلم و حضور جمشید 
مشایخی هم گفت: این فیلم درباره یک خانواده چهار نفره با 
مسائل مختلف است که تقریبا بخش زیادی از جامعه ما هم 

با همین شرایط روبه رو هستند. 

 وابستگی سینما 
به اکران

اختتامیه سی  و هشتمین دوره جایزه کتاب 
سال جمهوری اسلامی ایران و بیست وهشتمین 
دوره جایزه جهانی شنبه دوم اسفند  با حضور 
سید عباس  رئیس جمهور،  روحانی،  حسن 
صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، محسن 
جوادی، معاون فرهنگی وزارت ارشاد و مدیر عامل 
موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران برگزار شد. 
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  صالحی،  سیدعباس 
اسلامی در این مراسم که با حضور محدودی 
از برگزیدگان برگزار شد،  در سخنانی گفت: 
در سال ۹2 حدود 66 هزار عنوان انتشار کتاب 
در سال داشتیم که این رقم در سال ۹8 بالغ بر 
1۰۵ هزار عنوان رسیده است که از این میان 
۵6 هزار عنوان چاپ اول هستند. یک بررسی 
ساده نشان می دهد که ما روند رو به رشدی را در 
انتشار کتاب از سال ۹2 تا ۹8 شاهد بودیم، در 
مسیر رشد کمی رشد کیفی نیز قابل توجه بوده 
است و حتی در برخی حوزه ها رشد کیفی همپای 
رشد کمی پیش رفته است. وی ادامه داد: در این 
چندسال دادوستدی آشکار بین رشد جریان 
علمی و فرهنگی کشور وجود داشته که کاملا 
محسوس است. البته همه گیری بیماری کرونا 
بر فضای علمی و فرهنگی و از جمله فرهنگ 
مکتوب نیز قابل توجه است،  به طوری که شاهد 
تعطیلی برخی از رویدادها مانند نمایشگاه کتاب 
تهران و نمایشگاه های کتاب استانی بودیم. 
صالحی از کاهش 1۰درصدی انتشار کرونا در 
نتیجه شیوع ویروس کرونا خبر داد و گفت: 

 از نظر کمی کاهش محسوس 1۰ درصدی را 
داریم، البته برای چاپ اول فضای بهمن ۹۹ و 
بهمن ۹8 تغییر زیادی نداشته  است اما به هرحال 
تاثیرات همه گیری بیماری کرونا در فضای کلی 
خدمات کشور از جمله فرهنگ مکتوب نیز 
کاملا محسوس است،  البته  تلاش هایی شده تا 
خسارت ها را تا حدودی کاهش دهیم. وزیر ارشاد 
از توسعه بازار کتاب های الکترونیک در دوره 
کرونا نام برد و ادامه داد: ماه های ابتدایی سال در 
معاونت فرهنگی پویش کتابخوانی به وجود آمد 
که بیش از 2۳۰ هزار کتاب الکترونیکی در آن ایام 
به فروش رفت. جریان کتاب الکترونیک جریان 
پویا و روبه رشدی است. وی با اشاره به طرح های 
فصلی در کتابفروشی ها نیز گفت:  امسال در  سه 
طرح فصلی مخصوص کتاب فروشی ها، حدود 
یک و نیم میلیون کتاب به فروش رفت که ۵۰ 

میلیارد تومان فروش ریالی داشت.
 فضای مجازی می تواند، فرصت باشد

وی با اشاره به برگزاری نمایشگاه مجازی 
کتاب افزود: این رویداد با همکاری اصناف 
این حوزه از یکم تا دهم بهمن برگزار شد. 
شاهد بودیم 1۰۰ هزار عنوان کتاب داخلی در 
این نمایشگاه عرضه شد و 1۷22 ناشر حضور 
داشتند. یک و نیم میلیون عنوان کتاب فروش 
رفت که حدود 64 میلیارد تومان فروش ریالی 
به همراه داشت. 8۵۰ هزار مرسله پستی به 
۹۷ درصد این  مجموعه کشور ارسال شد. 
مرسوله ها به دست خریداران رسیده  است. 

صالحی تصریح کرد:  فضای مجازی و دولت 
الکترونیک می تواند فرصت ملی باشد،  نباید 
فرصت های فضای مجازی را نادیده گرفت. این 
مساله کاملا در نمایشگاه مجازی کتاب آشکار 
بود. این روند در حوزه فرهنگ هم مانند اقتصاد 
می تواند تاثیر خود را داشته  باشد. وی با اشاره به 
برخی ویژگی های نمایشگاه مجازی کتاب گفت:  
نمایشگاه فیزیکی محدود به ساعت خاص بود، 
درحالی که نمایشگاه مجازی 24 ساعته بود و 
۳۰ درصد خریدها از ۹ شب تا شش صبح اتفاق 
افتاد. همیشه در نمایشگاه فیزیکی مشکل فضا 
و مکان داشتیم، اما امسال در نمایشگاه مجازی 
کتاب تعداد ناشر دو برابر نمایشگاه فیزیکی بود. 
وی ادامه داد: با برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب 
گستره مخاطب و محموله های پستی افزایش 
یافت. حدود 18 هزار مرسوله پستی به روستاها 
ارسال شده است،  در مجموع  نمایشگاه مجازی 
کتاب تهران فرصتی را برای دامنه وسیعی از 
مخاطبان فراهم کرد، هم برای اهل قلم، هم نشر 
و هم اقتصاد نشر. این مقام مسئول ادامه داد: این 
نمایشگاه فرصت هایی برای دسترسی برابر برای 
نشر و کتاب فراهم کرد. نخستین تجربه را برای 
برگزاری مجازی و فروش داشتیم. این نمایشگاه 
نواقصی داشت که باید رفع شود. نمایشگاه 
مجازی جایگزین نمایشگاه فیزیکی نیست و ما 
پس از کرونا نمایشگاه فیزیکی را برگزار خواهیم 
کرد، اما امکان جدید برگزاری نمایشگاه مجازی 

کتاب برای فعالان حوزه نشر فراهم شده  است.

وزیر ارشاد:

 نمایشگاه کتاب تهران 
محمــد نیــک بیـن معتقد است پس از کرونا برگزار می شود

که کرونا هیچ تاثیری روی بازار شبکه 
نمایش خانگی نگذاشته است، اما آثار 
سینمایی همچنان به اکران وابسته اند 
و بازگشت سرمایه در این حوزه یک 
مساله جدی است. محمد نیک بین 
تهیه کننده سینما با اشاره به پروژه هایی 
پروژه  گفت:  دارد،  دست  در  که 
سینمایی »پازل« همچنان متوقف 
است تا شرایط مناسبی برای تولید این 
فیلم فراهم شود و بتوانیم آن را جلوی 
دوربین ببریم. وی بیان کرد: باید به 
جمع بندی مناسبی برسیم و ببینیم 
می توانیم این پروژه سینمایی را با حفظ 
پروتکل های بهداشتی جلوی دوربین 
ببریم یا خیر. علاوه بر مشکلی که شیوع 
کرونا برای تولید فراهم کرده است، 
بحث اکران فیلم ها در سینماهاست. 
باید دید با توجه به شرایط فعلی یک 
فیلم بعداز تولید می تواند در سینماها 
بازدهی اقتصادی داشته باشد یا خیر. 
این تهیه کننده سینما تاکید کرد: باید 
همه موارد را سنجید تا بتوانیم تصمیم 
نهایی را بگیریم. وی در بخش دیگری 
از صحبت های خود ادامه داد: تهمینه 
میلانی به همراه تیم خود مشغول کار 
روی سناریو یک سریال شبکه نمایش 
خانگی هستند، این سریال نیز مانند 
دیگر پروژه های خانم میلانی یک اثر 
اجتماعی خواهد بود و بعداز پایان 
مراحل نگارش سناریو و پیش تولید 
آن را جلوی دوربین می بریم. نیک بین 
باید بگویم که  را  این  البته  گفت: 
شبکه های نمایش خانگی بازار خود را 
دارند و چندان مساله اپیدمی، بازگشت 
سرمایه در شبکه نمایش خانگی را 
تحت تاثیر قرار نمی دهد. وی توضیح 
داد: فیلم سینمایی همچنان وابسته 
به اکران در سینماهاست و کار برای 
بخش خصوصی در چنین شرایطی 
سخت شده است، به خصوص کسانی که 
به دنبال بازگشت سرمایه خود هستند، 
باید بررسی کنند که با چنین شرایطی 
می توانند به اکران و بازگشت سرمایه 
امید داشته باشند یا خیر. نیک بین 
اضافه کرد: در حال حاضر بنا به مسائل 
اپیدمی کرونا، تاریخ و زمان مناسبی را 
برای تولید پروژه های خود نداریم، فعلا 
در حال انتظار هستیم تا ببینیم شرایط 
چگونه پیش می رود. تا زمان مناسبی را 

برای کار پیدا کنیم.

تسویه کمک هزینه های »تئاترفجر ۳۹«
 سعی می کنیم 

بدهی نداشته باشیم
مدیـرعامل انجمن هنــرهای نمایشی 
ایران اعلام کرد کمک هزینه گروه های 
نمایشی سی ونهمین جشنواره تئاترفجر 
تسویه و قسط اول کمک هزینه گروه های 
عروسکی  تئاتر  جشنواره  هجدهمین 
تهران- مبارک نیز پرداخت شد. رضا 
بصیرت مدیرعامل انجمن هنرهای نمایشی 
ایران که پیش از این اعلام کرده بود کمک 
هزینه گروه های نمایشی شرکت کننده 
در سی ونهمین جشنواره تئاتر فجر تا 
پایان بهمن سال ۹۹ تسویه می شود، 
درباره وضعیت پرداخت مطالبات تئاتر 
فجر سی ونهم گفت: طبق وعده ای که 
داده بودیم کلیه کمک هزینه گروه های 
تئاتری حاضر در جشنواره تئاتر فجر 
پرداخت و همچنین مبالغ در نظر گرفته 
شده برای هیات های انتخاب و داوری 
جشنواره سی و نهم نیز تسویه شد. وی 
درباره وضعیت کمک هزینه های گروه های 
شرکت کننده در هجدهمین جشنواره 
تئاتر عروسکی تهران- مبارک نیز یادآور 
شد: به دلیل برگزاری اینترنتی جشنواره 
هجدهم، آثار جشنواره تئاتر عروسکی 
باید تولید می شدند و ما در این خصوص 
قسط اول کمک هزینه گروه ها را پرداخت 
کردیم. همچنین برای ضبط با کیفیت 
آثار جشنواره نیز حمایت هایی را انجام 
می دهیم تا این آثار به خوبی ضبط شده 
و در وی اودی ها پخش شوند. بصیرت 
تاکید کرد: تمام تلاش خود را می کنیم 
تا تعهداتمان نسبت به جشنواره سی و 
نهم تئاترفجر و جشنواره هجدهم تئاتر 
عروسکی را تا پایان سال ۹۹ تسویه کنیم 
و بدهی نداشته باشیم. اگر یک درصد 
این اتفاق رخ ندهد، تسویه مطالبات 
در فروردین 14۰۰ انجام خواهد شد. 
مدیرعامل انجمن هنرهای نمایشی ایران با 
اشاره به اینکه بودجه هجدهمین جشنواره 
تئاتر عروسکی تهران- مبارک 2 میلیارد 
تومان در نظر گرفته شده است، افزود: تمام 
تلاشمان را می کنیم تا مجموع هزینه های 
برگزاری سی ونهمین جشنواره تئاتر فجر 
نیز زیر 6 میلیارد تومان بسته شود.وی در 
پایان سخنان خود تصریح کرد: به دلیل 
شرایط اقتصادی و کرونایی موجود در 
جامعه و بالا رفتن هزینه های مالی در 
مقایسه با سال های قبل، برخی هزینه های 
نظیر  فجر  تئاتر  نهم  و  جشنواره سی 
هزینه های چاپ و اسکان نسبت به قبل 
بسیار بالا رفته و حتی چندین برابر شده اند. 
ولی ما سعی می کنیم مجموع هزینه های 

جشنواره بالای 6 میلیارد تومان نرود.

در پی انتشار نامه ای برای اولویت دادن 
به هنرمندان در واکسیناسیون، فاطمه 
معتمدآریا تاکید کرد که همراهی و فعالیتی 
در ارتباط با این درخواست نداشته و اولویت 
برای  گسترده  واکسیناسیون  شروع  را 
مردم می داند. این بازیگر سینما و تئاتر در 
نامه ای کوتاه نوشته است: »اینجانب فاطمه 
معتمدآریا خبر مربوط به هرگونه فعالیت خود 
در ارتباط با درخواست اولویت واکسیناسیون 
هنرمندانه سینما را اکیدا تکذیب می کنم. 
با وجود از دست رفتن بسیاری از هنرمندان 
تکرارناشدنی سینما به دلیل ابتلا به کرونا، 
اولویت را شروع واکسیناسیون گسترده و 

بدون اتلاف وقت همه مردم ایران می دانم«.
  واکسن خارج ازنوبت نمی خواهیم

کارفرمایی  انجمن  رئیس  همچنین 
تهیه کنندگان اعلام کرد که اعضای این 
تشکل صنفی سینما، هیچگونه مطالبه خارج 
از نوبتی برای دریافت واکسن کرونا ندارد. در 

متن نامه فرشته طائرپور آمده است: 
 »هوالحی

باسپاس از مواضع حامیانه نویسنده نامه 

نسبت به فیلمسازان فعال کشور و توضیح 
نقش موثر آنان در مدیریت روانی جامعه در 
ایام شیوع کرونا، نظر به اینکه طبقه بندی 
منصفانه و مسئولانه انجام شده برای تعیین 
اولویت دریافت واکسن، دارای توجیه و 
استدلال کافی و کارشناسی شده است، 
بدینوسیله اعلام می دارم که تهیه کنندگان 
عضو این صنف، هیچگونه مطالبه ای جهت 
قرارگرفتن در شمار استثنائات و خارج 
از نوبت نداشته و بی شک جامعه درمانگر 
کشور، سالمندان و اقشار در خطر را نسبت 
به خود در اولویت بیشتری می دانند. با امید 
به رفع بلا و ابتلا از همه آحاد سرزمین مان 
و مهیابودن شرایط سالم برای فعالیت همه 
سینماگران.« اخیرا نامه ای از سوی سازمان 
نظام پزشکی به وزارت بهداشت منتشر 
شده که در آن خواسته شده با توجه به 
فعالیت هنرمندان در عرصه فیلمسازی و 
سریال سازی برای تولید برنامه های هنری 
با هدف دعوت مردم به ماندن در خانه، 
ترتیبی اتخاذ شود تا سهمیه لازم برای 
اولویت واکسیناسیون هنرمندان همپای 
کادر درمان در نظر گرفته شود. این نامه که 
از سوی حسین کرمانپور، مدیرکل روابط 
عمومی و امور بین الملل سازمان نظام 
پزشکی خطاب به کیانوش جهانپور، رئیس 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نوشته 
شده در یکی دو روز گذشته با واکنش ها و 

انتقادهای مختلفی همراه بوده است.

با قطعی شدن حضور مجید صالحی 
در »برف آخر« به کارگردانی امیرحسین 
پروژه  این  بازیگران  لیست  عسگری 
سینمایی تکمیل شد. فیلمبرداری فیلم 
نویسندگی  به  »برف آخر«  سینمایی 
و  امیرحسین عسگری  کارگردانی  و 
تهیه کنندگی حسن مصطفوی پس از 
قطعی شدن حضور امین حیایی، لادن 
مستوفی و مجید صالحی به  زودی آغاز 
می شود. »برف آخر« نگاهی متفاوت به 
روزمرگی های یک دامپزشک دارد و عمده 

سکانس های آن در برف فیلمبرداری 
می شود. همچنین تاکنون حضور آرمان 
فیاض: مدیر فیلمبرداری، امید گل زاده: 
طراح گریم، علی نصیری نیا: طراح صحنه 
و لباس، امیر حاتمی: صدابردار، رضا 
کشاورزی: دستیار اول کارگردان، لاله 
مستوفی: برنامه ریز، شیما باقری: منشی 
صحنه، حسن شجاعی: عکاس، علی 
بهرمند: جانشین تولید و منصوره بسمل: 
مشاور رسانه ای در این پروژه سینمایی 

قطعی شده است.

فاطمه  معتمدآریا:

تکذیبمیکنم

روز هاى پایان سال مثل یه بازار شلوغه، همه کلى کار داریم که باید تا قبل سال نو انجام بشه و حواسمون هست مجید صالحی  در »برف آخر« 
که این میون چیزى رو گم یا فراموش نکنیم. درست مثل پدر و مادرى که تو یه بازار شلوغ محکم دست بچه شون 
رو مى گیرن مبادا که گم بشن، محک هم بیش از 19 هزار کودك داره که دغدغه نجات زندگیشون نباید تو روزهاى 
پر هیاهوى پایان سال گم بشه. درسته که این روزها باید از هم دور باشیم تا سلامت بمونیم ولى بیایین با مشارکت 

در تأمین هزینه درمانى و حمایتى، دست فرزندان محک رو محکم تر بگیریم.   

تو هیاهوى پایان سال، دست بچه هاى محک رو محکم تر بگیریم


